
Referat STYRELSESMØDE, torsdag, d. 28. september 2023 kl. 17.00  

Vært: 21279330 

Adresse: Frivilligcenter, Danmarksgade 12, 9900 Fr.havn 

Afbud: Per, Alif 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden - godkendt 

 

2. Besøg af Dennis Kristian Larsen, Udviklingschef – Idræt og trivsel Arena Nord 

 Kort præsentation af FUF – en 60 år gammel organisation, i mange år ledet af Henrik 

Carlsen, som nu er kasserer. Vi er en værdibaseret paraplyorganisation med fokus på børn- 

og ungdomsfokuserede foreninger. Vi er til stede i de politiske råd som Kultur og Fritid, 

Grønne Råd, Integrationsråd osv. Arrangør af Frivilligfestival 2021 og foredrag. En hjælp i 

det lokalpolitiske – et talerør. Vi er dog blevet beskåret i midler i de sidste år. Har brugt 

pengene på medlemmerne, FUF-pulje, priser, konferencer osv. Understøttet undervisning i 

folkeskolerne har også været en mulighed, men skolelederne købte ikke ideen. Vi er 

høringspart i budget og undersøgelser og prøver at påvirke politisk. Tilskudsordningen 

blandt andet. Vi ønskede bl.a en foreningskonsulent. Kommunen har nu en 

fritidskonsulent. Kan vi gøre det lettere for foreningerne at få frivillige? En kort 

præsentation af medlemmerne, som her i dag repræsenterede Frelsens Hærs børne- og 

ungdomsklubber, FDF, Sæby Floorbal.  

 Præsentation af Dennis og hans arbejde (en del af Den Sunde Hverdag) – et 

foreningsmenneske fra Sæby. Kandidat i idræt. Bredde- og elitefokuseret. Hvorfor ansætter 

Arena Nord en foreningskonsulent (-ish) kaldet en udviklingschef. 14 foreninger in-house. 

Følge nye tendenser f.eks. pickle-ball og gå-fodbold. Bedre udnyttelse af haltiderne. 

Strategisk handleplan på 13 punkter.  

 1. Fokus på in-house foreningerne (14) Samarbejde med DGI – 38 konsulenter til rådighed 

 2. Større ejerskab, involvering og deltagelse. Foreningsforum på tværs af 14 foreninger. 13 

deltog. Idéudveksling. Foreningspakke – en fysisk brochure. Styrkelse af lokale in-house 

foreninger. Storskærm kan bruges. Hjemmesider kan opdateres, brochurer blive synlige. 

Grafikerpakke – at sælge produkterne på bedste vis. Rabat i cafeen.  

 3. Tiltrækning af nye målgrupper. Virksomheder. World-company games I 2026. 

 4. Større idrætsfaglighed. Være til stede de rigtige steder 

 5. Bedre lokaleudnyttelse – de levende arealer. Arrangementer i foyeren.  

 6. Flere lokale partnerskaber og udnyttelse af nye idrætskoncepter.  

 Hvor kan vi drage glæde af hinanden? Dennis fortæller om prioritering af konsulenter i 

andre kommuner i Danmark – hvilken forskel, det gør i foreninger og kommuner. Arena 

Nord vil gerne være et kraftcenter i kommunen. Som paraply kigger vi vidt omkring. Lokale 

fællesskaber for børn og unge, hvor de er – hvordan gør vi det med Arena Nord, som har 

gode betingelser for de foreninger, der holder til netop der. Dennis taler om, at man også 

gerne ser udad og samarbejder med andre foreninger. Hvordan spiller vi hinanden gode? 

Hvordan gøres det fremgang målbart? Ikke kun kvantitet, men også kvalitet. Der er mange 

parametre at måle på.  



 Foreningerne udenfor Arena Nord går ikke nødvendigvis til kommunen og får hjælp ved 

fald i antal medlemmer. De skal snarere opsøges. Der er visse fordele ved at være et sted 

som Arena Nord. Evt. et fælles samarbejde for at markere FUFs 60 års jubilæum.  

 

Opret Frelsens Hærs børneklubber som folkeoplysende forening.   

 

 

 

3. Bordet rundt  

 Status i egne foreninger, deltagelse i møder siden sidst mm.  

 Frelsens Hær har haft teambuildingweekend. Vellivfonden kan søges af alle foreninger 

under emnet Mental Sundhed. 

 Vores Sunde Hverdag – Kamma afventer næste møde 10. oktober, som ligger mellem 13 og 

15.  

To Fokuspunkter: Overgang fra skole til forening og lokale væresteder.  

Vellykket høstmarked hos FDF. Velbesøgt.  

Ungdomsklubben i Voerså nedlægges. Spændende om der kommer en løsning på det.  

FDF Havnefest i Strandby var også vellykket. 200 frivillige involveret. 40 daglige ledere til 

140 børn og unge.  

   

4. KFU og FOU (findes på https://www.frederikshavn.dk/politik/dagsordener-og-referater/) 

 Referat KFU 07.09.2023 

Budgettet er næsten låst fast. Vi kan nærlæse det, vi finder interessant.   

FOU: 457 sider referat. Ekstra runde i anlægsrunden. 32 har søgt. KFU fordeler midlerne. 

Reglerne for at søge skal ændres og udvide målgruppen, der kan søge. Der følger ingen 

midler med. Vi ser på det med bekymring, for der bliver mange afslag eller nogen, der 

plejer at få, ikke længere får.  

Energibesparende tiltag, sammenflytning eller for-projekter (f.eks. konsulenttjeneste til to 

foreninger, der fusionerer) 

Udvikling og visionspuljen havde to ansøgere, som begge fik tildelt det søgte.  

 

Manglende informationer om puljer, der kan søges.   

 

Kan vi annoncere på facebook, at der kan søges? God idé! 

 

Tilskudsudbetaling 1,5 mio. kr.  frivilligtilskud (ansøgt 2 mio. kr.) 

Revurdere, om puljerne har den rette størrelse. Kørsel er steget markant.  

Aktivitetstimerne er faldet. 20 procent færre medlemmer.  

 

Forbundne kar -720.000 kr. i fire år går ud over medlemstilskuddet, der falder fra 3 til 1 kr.  

 

Kan FUF sætte spotlys/fokus på dette? Evt. konfronterer politikerne til et Frivilligt 

Folkemøde? Eller skrive en artikel? Der er 1,6 mio. kr. i forbundne kar. der fortsat kan 

uddeles i 2023. 

 



Diskussion om tilskuddets størrelse til små foreninger og de udfordringer, det giver.  

 

Aftenskolerne skal også beskæres.  

 

5. Frivillig fredag d. 29. september kl. 15.00 – 18.00 

 Program, opgaver, mandskab mm.  

 Vi mødes kl. 14.15. Vi deltager i de forskellige oplæg. Resten af tiden bemandes FUF-boden 

af Anja, Hans-Henrik og Anders.  

 Forslagskasse: hvordan samarbejder vi at forbedre børn og unges trivsel. Paraply hænges 

op. Brochurer og papir/kuglepen lægges klar. Del visitkort ud.  

 Anders medbringer GAFFA-tape.  

 Slik i skål.  

 

FUF har sponsoreret Hotdogvognen, da IS ikke ønskede at dele regningen.   

 

 

6. Vision 2023-25 

 Notater fra seneste møde: 

Projekter: Vores sunde hverdag. Betalte konsulenter mener, at frivillige skal løfte opgaven. 

Bibliotek og borgerservice: På vippen til voksenlivet. Overgangen fra ungdoms til 

voksenalderen. Sponsoreret fra Tryghedsfonden. 3 dages festival er kickstarter på 

projektet.  

 

Der skydes med spredehagl. Ingen koordination mellem foreningerne og de mange 

arrangementer.  

 

Samarbejder om frivillighed og unges liv.  

 

Kamma har lavet et skriv om de mangeartede projekter, der er gang i på samme tid.  

Forankringens fravær.  

 

Forvirrer vi mere, end vi gavner med alle disse knopskydninger? Er der en rød tråd? 

Har vi et forslag til, hvordan der kan laves en bedre koordination i de kommunale projekter 

og initiativer? Især Vores Sunde Hverdag, På vippen til Voksenlivet + 3 dages festival, og 

Sommercamp. Uddannelses og erhvervsmesse.  

 

At stå sammen og spille hinanden gode – at danne fælles og langvarige tiltag? 

 

Flere foredrag i næste visionsperiode 

 

Vi evaluerer på dette til næste møde.  

  

 

 

 



 

 

7. Planlægning af FUF’s 60-års fødselsdag – også en kickstarter for visionen.  

 Foredragsholder eller?? 

Sætte spot på styrker og svagheder 

Forslag: Emilia van Hauen – Jan Svarrer – Noemi Katz Nielsen 

www.jansvarrer.dk 

www.emiliavanhauen.dk 

 

Center for ungdomsforskning 

 

Det skal fejres i stor stil – at gå all in.  

Dato? En lørdag eller en hverdag  

Mad? 

Sted? 

Visionssnak? 

Først til mølle eller max. antal pr. forening? 

 

Handelsskolen eller gymnasiet? 

 

Skjold Sæby – fortælle om at være en børneklub og en fodboldklub – fokus på op til 8 år.  Et 

godt sted at være for de små. Et samarbejde med DGI.  

 

Kunne det være en nytårskur i stedet for? 

 

Kræver et særligt møde med planlægning på det. 

 

Birgitte henvender sig til foredragsholder og underholdning.  

 

Onsdag 10. januar 2024 

 

 

 

 

 

8. Kalenderen 

 29. sept. Frivillig fredag kl. 15.00 – 18.00 

 5. okt. Orienteringsmøde om §18 tilskud kl. 16.00 – 17.00 i Frivilligcenter (Anja lægger på 

Facebook) 

 Teamsmøde 17. oktober kl. 17 

 26. okt. FUF møde    (Anja afbud) Kamma er vært i Frivilligcenteret.  

 4. nov. Temadag i Kolding: Vil nogen deltage? Tilmelding senest 10. oktober.  

 

 

 



9. Evt. 

Henrik Carlsen kiggede forbi. Et par praktikanter i Frivilligcenteret vil gerne spørge FUF om 

frivillighed i Frederikshavn Kommune. Der vil gerne være et øget fokus på unges problemer, bl.a. 

prostitution og narko. Hjemløsheden er også værre, end man tror. Skaterparken udgør et problem 

med åbenlys narkohandel.  DGI og kommunen skal komme med projekter, der griber disse udsatte.  

Vi vil gerne samarbejde med frivilligcenteret omkring det at kunne hjælpe de udsatte.  

DGI afholder frivilliguddannelse i Hjallerup og Års  

Foreningsledelse 7. nov. – 5. marts. 5 moduler a 5 aftener. Koster 5000 kr. Kan søge om 85 procent 

dækning ved kommunen.  

National Strategi mod ensomhed – kommer senere.  

www.dgi.dk 

 

 


